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Hem nalına hem mıhına

Metin Atamer / Fizik Mühendisi

AHMAK BİLİMİ 
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SABAH ARŞİVİNDEN SABAH ARŞİVİNDEN 
GAZİANTEPGAZİANTEP

Vatandaş ne yapsın?..

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

06 Haziran 2012 tarihli yazısıdır.

 Hoş bir seda 

2’DE

4’TE

4’TE

Elektrik paralarını yatırmak için 
banka önlerinde saatlerce sıra 
bekleniyor. Banka sorumluları: 
“Gidin bizi vilayete şikayet edin’’ 
diye vatandaşları adeta kovuyor.

Akbank eski garajlar şubesinden 
elektrik paralarının yatırılmasında 
güçlük çekildiği öğrenildi. Elektrik 
borçlarının ödenmesi için 27 
marttan 11 nisana kadar süre 
tanındığı halde, vatandaşların 
yine son birkaç günü bekleyerek 
yığılmalara neden oldukları 
bildirildi. 

Başbakan, çayla 
simit hesabı yaptı 

Başbakan R. Tayyip Erdoğan, 
AKP Kadın Kolları Kongresi'nde 
ve Maarif Kavşağı açılışında 
konuşmasının büyük bölümünü 
çayla simit hesabına ayırdı. 
Erdoğan, geçmiş yıllarda çalışanın 
çayla simidi kaça aldığını, şimdi 
kaça alabildiğini açıklayıp, çay ve 
simitle beslenenlerin 350 milyon 
liradan 80 milyon lira artırabilecek 
hale geldiği görüşünü savundu. Dünkü demokrasi buluşmasının yorumu 

geç saatlerde AK Parti’den geldi.
“CHP'nin bu girişimi, elini taşın altına 

sokması Başbakanımız ve partimiz tarafından 
memnuniyetle karşılanmıştır. Başbakanımız 
defalarca bu meselenin tek bir partinin 
meselesi olmadığını belirtti. Her türlü katkıya 
açığız. CHP'nin önerisiyle ilgili çıkmaz söz 
konusu. CHP'nin komisyon önerisi için 
Meclis'te tam mutabakat gerekiyor. Buna 
MHP olumsuz bakıyor. Meclis'teki tüm 
muhalefet partilerinin önerilerinin bu yönde 
mutabık olması durumunda komisyon 
kurulmasına karşı değiliz. CHP, MHP ve BDP 
yöntem üzerinde mutabık kılarsa AK Parti 
olumlu bakıyor."

Günaydıııın,
Ayyy kaldığımız oteli pek beğendim. 

Terasındaki kahvaltıya doyamadım. Sunulan 
yiyecekler güzel de asıl manzara olağanüstüydü. 
Kesinlikle bir kere daha gelip, Türkerciğimi de 
davet edeceğim, pek beğendim.

Yine 06:00’da kalktım, üfff… tatile mi geldim, 
saat 06:00’da uyanmaya mı? Üstelik burası batı 
olduğu için saat 6 bildiğimiz zifiri karanlıktı. 
Kahvaltının 7. Katta olduğunu biliyordum, 
ama böyle bir manzara ve görsel olduğunun 
farkında değildim. 

İtalyan ekipler, Arslantepe, Hierapolis, Karkamış, Kültepe, Uşaklı Höyük, 
Porsuk-Zeyve Höyük, Hattuşa, Tripolis ve Tokalı Kilisesi gibi önemli arkeolojik 
alanlarda gerçekleştirdikleri kazıları, keşif süreçlerini, buluntuları paylaşacak

Prof. Nicolo Machetti 
Karkamış’ın önemini anlatacak

İtalyan Kültür 
Merkezi’nin bu yıl 
ilk kez İstanbul 
Üniversitesi ile 
işbirliği içinde 
düzenlediği 15. 
İtalyan Kültür 
Merkezi Arkeoloji 
Sempozyumu, 4 
Ekim Cuma günü 
“Antik Anadolu’da 
Betimlemeler ve 
Törenler: Mekânlar, 
Anıtlar, İmgeler” 
ana başlığıyla 
gerçekleşecek! 4’TE

bianet'in ulaştığı bir işçi Oba Makarna Fabrikası'ndaki 
patlamayı ve çalışma şartlarını anlattı. İşçiye göre patlama 

silolarda değil değirmenin alt kısmında oldu

Son dönemde bir denetleme de 
oldu, her şey olması gerektiği gibiydi

Sakarya Hendek’te Pazar 
günü 1 kişinin öldüğü, 
6’sı ağır 30 kişinin 
de yaralandığı Oba 
Makarna fabrikasındaki 
patlamanın yankısı 
sürüyor. Basında ve 
sosyal medyada birçok 
iddia var. Soruşturma 
halen sürüyor. Şu ana 
kadar bir gözaltı işlemi 
yok. Ancak patlamanın 
nedeni ve tam yeri 
henüz belli değil. Resmi 
açıklamalardaki bilgiler 
sadece yaralıların 
durumuna ilişkin.

Sizde benim gibi bir televizyon 
programında, fizik kanunlarına yapılan 
hataların sergilendiği bir programı, 
keyifle seyrettiğinizi düşünmekteyim. 
Kimi zaman konunun neticesine 
kahkahalarla gülersiniz, arada sırada da 
olayın neticesine üzülürsünüz. Programın 
adı AHMAK BİLİMİ. Bu programda 
fizik kaideleri ve matematiksel hesap 
yapılmamış işlerin sonucunda karşılaşılan 
kazalar ve neticelerini sergileyen bu 
programı, hayranlıkla izlerim. Ahmak 
Bilimi. 

Devlet, sağlık konusunda sosyal devlet ilkeleri çerçevesinde hareket etmeli

Halkın cebinden ilaca Halkın cebinden ilaca 
ayrılan para artıyorayrılan para artıyor

Halkın cebinden ilaca ayrılan payın gün geçtikçe arttığına dikkat çeken Gaziantep Eczacılar Odası 
Başkanı İrfan Demirci, ‘’10 milyona kadar insanın diyabet hastası olduğu bir ülkede şeker ölçüm stribi, 
şeker ölçüm çubukları ve cihazı ya da insülin uçlarının devlet tarafından karşılaması lazım’’ dedi. 

Tüm ödemelerin devlet 
tarafından karşılanması lazım

Demirci, ‘’Devletin şeker ölçüm stribi 
gibi cihazların uzun zamandan beri fiyatını 
artırmadığını görüyoruz. Şeker ölçüm stribi 
cihazlarının tamamının devlet tarafından 
ödenmesi gerekirken yüzde 20’sini ödediğine 
şahitlik ediyoruz. 10 milyona kadar insanın 
diyabet hastası olduğu bir ülkede şeker ölçüm 
stribi, şeker ölçüm çubukları ve cihazı ya da 
insülin uçlarının devlet tarafından karşılaması 
lazım. Çünkü yoksul insanlar alamadığından 
şekerlerini daha az ölçtüğünü ve bir iğne ucunu 
iki defa kullandığını duyuyoruz’’ diye konuştu.  

Devlet, sağlık konusunda 
sosyal devlet ilkeleri 

çerçevesinde hareket etmeli
Vatandaşın şeker ölçüm stribi, şeker ölçüm 

çubukları ve cihazı ya da insülin uçlarını 
almakta zorlandığını kaydeden Demirci, ‘‘Daha 
az ödemek istiyorum. Mali kaynaklar sınırlı. 
Bunun bir bölümünü vatandaşın veya eczacının 
üzerine atıyorum’ anlayışı sosyal devlet anlayışı 
ile taban tabana zıt. Sağlığın Anayasa’dan gelen 
bir hak. O yüzden devlet sağlık konusunda 
sosyal devlet ilkeleri çerçevesinde hareket 
etmeli’’ ifadelerini kullandı. 

Direnişteki Akcanlar ve 
Fernas işçileri Çalışma 

Bakanlığı önünde eylem yaptı

“Kurtuluş yok tek başına, ya 
hep beraber ya hiçbirimiz”

Antep ve Soma’da hakları için 
günlerdir direnen Akcanlar Tekstil 
ve Fernas Madencilik işçileri, 
Ankara’da “sesimizi duyun” dedi.

Un, hem 
patlayıcı bir 
ortam yaratıyor 
hem de yanıcı 
bir madde 

Sakarya'nın Hendek 
ilçesinde bir makarna 
fabrikasında meydana 
gelen, 1 kişinin 
hayatını kaybettiği, 
6'sı ağır 30 kişinin 
yaralandığı patlamayı 
değerlendiren 
uzmanlar, patlama 
öncesinde gerekli 
tedbirlerin alınması 
gerektiğini 
vurgularken, teknik 
incelemelerin düzenli 
olarak yapılması 
ve eksikliklerin 
giderilmesi gerektiğini 
ifade ediyor.

Ünlü aşçıların workshopları Ünlü aşçıların workshopları 
büyük ilgi gördübüyük ilgi gördü

GastroANTEP Kültür Yolu 
Festivali’nde yerli ve yabancı şefler, 
workshoplarda yaptıkları yemeklerle 
izleyicilerini adeta büyüledi.

Eşsiz mutfağıyla bir kez daha dünya 
sahnesine çıkan Gaziantep, festivalle 
ünlü şefleri, ziyaretçileri ve gastronomi 
meraklılarını buluşturdu. 

Şefler, GastroANTEP’in kalbi olan 
Festivaller Parkı’nda, özel teknikleri ve 
eşsiz tarifleriyle ürünlerini kullanarak 
hünerlerini sergiledi. Türkiye’nin ve 
dünyanın önemli şefleri, Gaziantep’in 
gıdalarıyla vegan, vejetaryen ve şifalı 
yemekler hazırladı. 4’TE

Eski başkan Ahmet Yılmaz anısına 
futbol turnuvası düzenleniyor

Şehitkamil Belediyesi, ilçenin ilk Belediye Başkanı 
merhum Av. Ahmet Yılmaz anısına düzenlediği 
futbol turnuvası ile sporseverleri bir araya getiriyor. 
Şehitkamil Belediye Başkanı Umut Yılmaz, turnuvaya 
tüm sporseverleri davet etti.

Prof. 
Nicolo 
Machetti

İrfan Demirci

Ayakkabı Kümesi üyesi 
firmalara sera gazı eğitimi verildi

4’TE

4’TE

2’DE

Yeşil dönüşüm 
çalışmaları kapsamında; 
GSO Gaziantep Ayakkabı 
Kümesi üyesi firmalara 
yönelik TS EN ISO 
14064-1 Sera Gazı 
Hesaplama ve Raporlama 
Eğitimi verildi. T.C. 
Ticaret Bakanlığının 
“Uluslararası 
Rekabetçiliğin 
Geliştirilmesi (UR-GE) 
Proje Desteğine İlişkin 
Genelge” kapsamında; 
Gaziantep Sanayi 
Odası’nın uygulamaya 
aldığı Gaziantep Ayakkabı 
Kümesi üyesi firmalar 
için TS EN ISO 14064-1 
Sera Gazı Hesaplama 
ve Raporlama Eğitimi 
verildi.
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KOZANLI TANRITANIR ECZANESI

İnönü Cad. N:152 DR.ERSİN ARSLAN Devlet Hast.
civarı (Tam-Med Hast. Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0 342 251 55 75
ALEV ECZANESİ

Çağdaş Mh.5 Nolu Sk. N:62/B (60.Yıl Sağlık Ocağı 
Karşısı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 03423384585
ÖZŞANLI ECZANESİ

Perilikaya mahallesi 98105 nolu sokak no;4/C 
(ABDULKADİR YÜKSEL DEVLET HASTANESİ ACİL 

YANI) / ŞAHİNBEY / ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 503 76 23

B. ARSU ECZANESI
Üniversite Bul. N:181/A (Reno Servisi Karşısı 

Binevler’de) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0 342 3367811

GİZEM GÜL ECZANESİ
Akkent Mahallesi 134016 Nolu Sokak No:1BD (6 

Minareli Millet Camii Civarı - Ercan Oyuncak arkası - 
Tambu tatlıcı arkası, Günsev 2 sitesi yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0501 037 87 06
ZEUGMA ECZANESİ

GÜNEYKENT MAHALLESİ 102208 NOLU CADDE 
NO:1 (Defalife Hastanesi Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 561 27 47
ATES ECZANESI

23 Nisan Mahallesi Üniversite Bulvarı No:317/D(Tıp 
Fakültesi Karşısı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 03422519512
ÖNCEL ECZANESİ

Bülbülzade Mahallesi 136043 Nolu Cadde No:31A/
D(Kuba Camii Arkası Şok Market Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 503 73 77

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER
ALPAY ECZANESİ

Mücahitler Mahallesi, Kudüs Caddesi No:37/D 
Şehitkamil/Gaziantep (Eski Primer Hastanesi'nin yanı) 

(Medical Park Hastanesi’nin çarprazı) /
 ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0342 323 43 24
BEYOGLU ECZANESI

INCILIPINAR MAH.NAIL BILEN CAD.NO:3/M.25 
KONUKOĞLU HAST. ACİL YANI / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0554 009 9027
GÜNAL ECZANESİ

batıkent mah. ali ihsan göğüş tramvay durağı hepmar 
çaprazı / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0 342 3410345
EROĞLU ECZANESİ

Gazi Mahallesi Güceylioğlu CAddesi No:14/A 
(Oyuncakistan Parkı- Topçuoğlu Cami Civarı-Kaşıbeyaz 

İlköğretim Yanı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 336 61 81

HACETTEPE ECZANESI
Çıksorut Golluce mah 25075 nolu sokak no 61/a ( inayet 

topçu oglu hastanesi acil girişi karsisi ) /
 ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0342 2355015
YAĞMUR ECZANESİ

Boyno Mah. 96 nolu Cad. (8.Şubat Diş Hastanesi 
Karşısı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 03423230707
HACIBABA EMEK ECZANESİ

Tekel Cad. Hasırcıoğlu Mah. 13 Nolu Sok. Hasırcıoğlu 
Tıp Merkezi yanı (Hacıbaba Su Deposu Altı) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 323 54 91
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Hoş bir seda 

iGemini/İkizler

Günaydıııın,
Ayyy kaldığımız oteli pek beğendim. Terasındaki 

kahvaltıya doyamadım. Sunulan yiyecekler güzel 
de asıl manzara olağanüstüydü. Kesinlikle bir kere 
daha gelip, Türkerciğimi de davet edeceğim, pek 
beğendim.

Yine 06:00’da kalktım, üfff… tatile mi geldim, 
saat 06:00’da uyanmaya mı? Üstelik burası batı 
olduğu için saat 6 bildiğimiz zifiri karanlıktı.

Kahvaltının 7. Katta olduğunu biliyordum, ama 
böyle bir manzara ve görsel olduğunun farkında 
değildim. Saat 07:30’da ilk lokmayı ağzıma 

koydum ve Arzu Hanım -tur operatörümüz- aradı. 
“Hadi gelin, biz sıraya girdik, birazdan alacaklar” 
diye. Eşim, ”çabuk kalkalım” diye bildiğiniz azar 
ve kalay çekti. Hiiiç aldırmazdım aslında ama, 
terbiyeli olmam gerektiğini düşündüm! Kuru 
yiyeceği paket ettim. Karpuz ve kavunu bitirdim. 
Yumurtayı zaten yemiştim. Minnacık bir bardakta 
çilekli mus vardı, onu bitirmemem için kıyamet 
kopardı, dinlemedim, mideme indirdim. Bir 
taraftan da elime geçen ilk fırsatta intikam alma 
planları yaptım.

Otel, limana çok yakın. Yürüyerek 10 dakika 

sürmedi limana ulaşmak. Arzu Hanım pek tatlı, 
hiç bizi yormadı, gelip alıp, gümrüklü sahaya 
soktu. Ayyy bir saat ayakta bekledik, saçma 
sapan… 

Şimdi gemiden yazıyorum. İsmi Gemini/İkizler. 
Geminin yolcularının neredeyse tümü Güney 
Amerikalı… sanırım Portekizce konuşuyorlar. 
-sanki, İspanyolca ile Portekizceyi ayırabilirmişim 
gibi!- 

Bu gemiler bahar, yaz aylarında Kuzey 
yarımkürede; sonbahar kış aylarında Güney 
yarımkürede çalışırlarmış. Demek ki bir de güney 
yarımküreye gidip gemiye binmek gerek.

Ben 15 yaşındayken bir gurup arkadaş ve 
öğretmenlerimle gemi ile İstanbul-Atina-Napoli-
Marsilya yolculuğu yapmıştım. Marsilya’dan 
Kale’ye, oradan da Dover’e geçmiştik. Sonra trenle 
gitmiştik galiba kamp yerine. O Gaziantep Koleji 
ne muhteşem bir okulmuş ya, ebeveynlerimize 
ne demeli? Tam 56 sene önceden bahsediyorum. 
Kolejin lise ikinci sınıf öğrencileri İngiltere’de 
Landsend’de öğrenci kampına götürülüyorlar. 

Yolculuk sırasında ve kampta dil açısından hiç 
sıkıntı çekmediğimizi de hatırlıyorum. İyi İngilizce 
öğrettiler demek istiyorum. Bu öğretmenlerden 
birisi: Sevgili Selmin Yılmazer, FB arkadaşım, ona 
da bize öğrettikleri için minnet duyuyorum.

Pasaport kontrolünden geçtikten sonra, kendinizi 
freeshop’ın içinde buluyorsunuz. O kadar tepki 
duyuyorum ki kapitalizmin tuzaklarına, hiç sağa 
sola bakmadan doğru çıkış kapısına yöneldim. 
Ayyy gemici çok hoş bir kız, beni eliyle Gemini’ye 
yöneltti. Epeyi yürüdük. Yine gemici kızlar, 
erkekler “hoş geldiniz, aman ne iyi ettinz de 
geldiniz” dediler ve sonra gemi girişi… Nereden 
bulmuşlar o güzel kızları, insanın morali düzeliyor. 
Pasaportumu alıp, gezi boyunca geçerli bir kimlik 
kartı verdiler. Veee….

Kendime çok güldüm. Milattan Önce, şimdiye 
kadar -hatırladığım en az üç kere- bindiğim 
gemilerde geminin yanından sağılan ince çelik 
merdivenle gemiye çıkardınız, şimdi ise içerden 
asansörle…

Acil durum tatbikatı yapılıyor, bye bye..

Buna MHP olumsuz bakıyor. 
Meclis'teki tüm muhalefet 
partilerinin önerilerinin 
bu yönde mutabık olması 
durumunda komisyon 
kurulmasına karşı değiliz. CHP, 
MHP ve BDP yöntem üzerinde 
mutabık kılarsa AK Parti olumlu 
bakıyor."

                       ***
AK Parti MHP’yi işaret ediyor. 

Yani, mesajı MHP üzerinden 
veriyor. 

Bu sürecin parçası 
olmayacaklarının işaretini veren 
Bahçeli, net konuştu:

"CHP ve AKP yapay, asılsız 
ve suyu yokuşa akıtmaktan 
başka hiçbir işe yaramayan, 
tehditlerle dolu sözde Kürt 
sorununu konuşmaktan acilen 
vazgeçilmelidir. AKP ile CHP 
arasındaki siyasi akrabalık 
ilişkisi, bilhassa bölücü teröre 
sakat ve mahsurlu bakıştaki 
yakınlık yapılan karşılıklı 
temaslarla iyice su üstüne 
çıkmıştır.”

                     ***
Kılıçdaroğlu'nun can alıcı 

"Uludere'ye birlikte gidelim" 
teklifini AK Parti Sözcüsü 
Çelik hemen kibarca reddetti: 
"Uludere teklifiyle ilgili 
Başbakan'ın bir yorumu 
olmadı. Sayın Hanımefendi 
ve bakanlarımız ziyaret etti. 
Gündemimizde böyle bir ikili 
ziyaret yok.”

                    ***
Kılıçdaroğlu’nun kırmızı dosya 

içinde Başbakan Erdoğan’a 
verdiği 10 madde ve şıklarında 
reel bir teklif yok. Sıcak bir 
yaklaşım var, o kadar.

                       ***
Afganistan yanıyor, çözümsüz.
Mısır’ın sükunet bulması çok 

zor!
Irak kaynıyor. Mezhep, para ve 

politikanın anlaşması nerede ise 
imkansız!

Suriye’deki huzursuzluk bir 
yılını doldurdu, geçti bile. Henüz 
ölenlerin sayısı 10 bini bulmadı! 
Kimbilir daha kaç onbinler 
ölecek?

Unutulmamalı ki Ortadoğu bir 
bütün!

Parça parça bu işi halletmek 
çok zor.

                        ***
Bence dünün en önemli haberi 

beklenen Erdoğan-Kılıçdaroğlu 
buluşması değildi.

Daha önemlisi Anayasa 
Mahkemesi’nden gelen haberdi:

“Anayasa Mahkemesi 
Rapörtörü Çoban, Gül'ün görev 
süresinin düzenlemedeki gibi 
7 yıl olacağını açıkladı. Ancak 
raportörün bu görüşünün 
mahkemeye üyeleri açısından 
bağlayıcılığı bulunmuyor.”

Sorunların çözümü Anayasa 
Mahkemesi’nin açıklayacağı 
karardan sonra başlayacaktır. 

Eh, o da aşağı yukarı belli oldu!
AK Parti’nin gündeminin, 

CHP’nin gündeminden bir hayli 
farklı olduğunu yakında daha iyi 
göreceğiz.

Cumhuriyetin 100. yılını kutluyoruz 

Aykut Tuzcu’nun 
06 Haziran 2012
tarihli yazısıdır

Yol haritası, route/güzergah, 
neredeyse kesinleşti diyebiliriz.

AK Parti’ye bu kez yaşam 
kementini CHP attı. Daha önce de 
hatırlarsınız, MHP atmıştı.

Böylece en az Cumhuriyetin 
100. yılına kadar, ölüm kalım 
olmazsa, AK Parti iktidarı 
sürecek. Hesaplarınızı buna göre 
yapabilirsiniz.

Haziran ayının en önemli 
beklentisi Anayasa Mahkemesi’nin 
vereceği tarihi karar! Onda da kapı 
aralandı gibi. Raportör Ali Rıza 
Çoban, Cumhurbaşkanı Gül’ün 7 
yıl görev yapmak üzere seçildiğini, 
bu sürenin 5 yıla düşürülmesinin 
kazanılmış hak kaybı anlamına 
geleceğini, ‘Geçici Madde’nin 
de anayasaya aykırı olduğunu 
belirterek, Gül’ün 2014’teki 
Cumhurbaşkanlığı seçimlerine de 
katılabileceğini rapor etmiş. Yani, 
‘7+5’ oluyor.

Bu raporun bağlayıcılığı 
bulunmuyor. Ancak, Başbakan 
Erdoğan’daki yumuşamayı 
gözlediyseniz, benim yorumun 
bağlayıcılığı bulunuyor!

Bu iş halloldu diyelim, güzergahta 
başka ne var?

Yeni Anayasa var, geleceğimiz 
buna bağlı! Anayasa’nın TBMM’de 
kabulünü müteakiben referanduma 
götürülüp kabul edilerek ‘Başkanlık’ 
sistemine geçeceğiz.

Meclis Başkanı Cemil Çiçek, yeni 
anayasanın yazımına başlandığını 

kısa bir süre önce söylemişti. 
Hatta AK Parti Milletvekili Ahmet 
İyimaya da aşka gelmiş, “Benim 
meşhur bir tanımlamam var. 
Mevsim anayasa mevsimi, zaman 
anayasa zamanı, bu süreçte kalıcı 
ve kaliteli bir anayasa üreteceğiz” 
demişti.

Yani; irmik, yağ ve şeker hazır. Şef 
aşçı da reçeteyi verdi. Mutfaktakiler 
şefin gözüne girmek için helvayı 
en kısa zamanda özenle pişirip, 
gururla sunacaklar ve şefin 
gözlerinin içine bakarak iltifat 
bekleyecekler.

Hayırlısı ile referandumu da 
hallettik! Geriye ne kaldı?

2014’te yerel seçimler, 2015’te 
genel seçim.

Olmadı!
Bu seçimler ayrı ayrı 

yapılmayacak, birleştirilecek.
Bu işin teyidini nereden aldım, 

biliyor musunuz?
Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. 

Asım Güzelbey’in Taraf Gazetesi’ne 
verdiği mülakattan!

Orada Dr. Güzelbey, seçimlerin 
birleştirilmesinde ülke yararından 
sözediyordu.

Siz hiç şimdiye kadar Dr. Asım 
Bey’in ağzından ülke politikası ile 
ilgili bir şey duydunuz mu?

Mesela, Kürt sorunu ile ilgili hiç 
konuştu mu? 100 km. ötemizde 
olup bitenle, yani dış politika ile 
konuştuğuna hiç şahit oldunuz 
mu? Dr. Asım Bey hiç ama hiç 

bir zaman ülke politikası ile ilgili 
konuşmamış, yorum yapmamış, 
özenle kaçınmıştır. Ama şimdi iki 
seçim birlikte olsun diyor.

Çünkü, Ankara’dan tavsiye edilen 
bu ve de Asım Bey’in işine gelen bu.

Bunu eleştirmek için 
yazmıyorum. 

Gaziantep’in sorunlarını en iyi 
bilen birisi olarak, yeni dönemde 
milletvekili olursa bundan 
Gaziantep’in samimi olarak yararı 
olacağını düşünüyorum.

Evet, yerel ve genel seçimler 
senkronize yapılırsa, 2014+10, 
2024’e kadar güzergahımız belli 
oluyor.

İki dönemi 10 yıl hesap ediyorum 
çünkü Başbakan Erdoğan bir 
konuşmasında genel seçimlerin 4 
yıla indirilmesinin hata olduğunu, 
doğrusunun 5 yıl olması gerektiğini 
söylemişti. Yeni anayasa ve 
seçim yasasında herhalde bunlar 
hallolacaktır.

Böylece 2023 yılındaki 
Cumhuriyetin 100. yıl kutlamalarını 
yapacak olan AK Parti iktidarı söz 
verdikleri 500 milyar dolar ihracatı 
gerçekleştirirlerse. Milli geliri de 2 
trilyon dolara çıkarırlarsa, o zaman 
herhalde on yıllarca daha iktidarda 
kalabilirler, ne dersiniz?

Dünkü demokrasi buluşmasının 
yorumu geç saatlerde AK Parti’den 
geldi.

“CHP'nin bu girişimi, elini taşın 
altına sokması Başbakanımız ve 
partimiz tarafından memnuniyetle 
karşılanmıştır. Başbakanımız 
defalarca bu meselenin tek bir 
partinin meselesi olmadığını 
belirtti. Her türlü katkıya açığız. 
CHP’nin önerisiyle ilgili çıkmaz 
söz konusu. CHP’nin komisyon 
önerisi için Meclis’te tam mutabakat 
gerekiyor. 

Sevgili Diana ile gemiye binmeyi beklerken…
Av. Ahmet Yılmaz Futbol Turnuvası, 

Şehitkamil’in spor kültürünü geliştirmek ve 
gençlere sporu sevdirmek amacıyla organize 
ediliyor. Şehitkamil Belediye Başkanı 
Umut Yılmaz, turnuvaya tüm sporseverleri 
davet ederek, özellikle gençlerin bu tür 
organizasyonlarda sporla buluşmalarının 
ve birlik duygusunu yaşamalarının büyük 
önem taşıdığını söyledi. Yılmaz, turnuvanın 
sadece futbolun değil, aynı zamanda ilçenin 

tarihine ve değerlerine saygı duruşu niteliği 
taşıdığını ifade etti.

Turnuvanın ilk karşılaşmaları 17 Eylül 
2024 Salı günü oynanacak. Sporland 
Futbol Kulübü ile Kalespor, saat 17.00’de 
Mehmet Hayri Özkeçeci Stadyumu’nda 
sahaya çıkacak. Aynı saatte, Şehitkamil 
Belediyespor ile Hacıbaba Özgençlik Spor 
arasında kıyasıya bir mücadele, Şehitkamil 
İlçe Stadyumu’nda gerçekleşecek.

Bu karşılaşmaların ardından, finale 
yükselen iki takımın mücadelesi 20 
Eylül 2024 Cuma günü oynanacak. 
Şehitkamil İlçe Stadyumu’nda saat 16.30’da 
gerçekleşecek final maçı, turnuvanın 
kazananını belirleyecek. Futbolseverler, 
bu çekişmeli final müsabakasında 
takımlarını destekleyerek, hem heyecan 
dolu bir atmosferin parçası olacak hem 
de Şehitkamil’in spor kültürüne katkıda 

bulunacaklar.
Bu turnuvanın Şehitkamil’in ilk Belediye 

Başkanı olan ve görev süresince ilçeye 
birçok katkıda bulunan merhum Av. 
Ahmet Yılmaz adına düzenlenmesi hem 
sporseverler hem de ilçe halkı için ayrı bir 
anlam taşıyor. Merhum Başkanın ilçeye 
kazandırdığı değerlerin yaşatılması ve 
gençlere örnek olması açısından bu etkinlik 
büyük bir önem taşıyor. Haber Merkezi

Eski başkan 
Ahmet Yılmaz anısına 
futbol turnuvası 
düzenleniyor
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Akbank eski garajlar 
şubesinden elektrik paralarının 
yatırılmasında güçlük çekildiği 
öğrenildi. Elektrik borçlarının 
ödenmesi için 27 marttan 11 
nisana kadar süre tanındığı 
halde, vatandaşların yine 
son birkaç günü bekleyerek 
yığılmalara neden oldukları 
bildirildi. 

Konuyla ilgili olarak 
görüştüğümüz Akbank eski 
garajlar şubesi müdürü 
elemanlarının yetersiz olması 
nedeniyle makbuzların 
tahsisi için bir kişi 
görevlendirebildiklerini söyledi. 
Vatandaşın son günü beklemesi 
nedeniyle bankada yığılmalar 
olduğu kaydedildi. Şube 
müdürü «Kendi elemanımın 
yapması gereken iş kalıyor. Bu 
nedenle belli bir süre sonunda 

vatandaşları dışarı kovalamak 
zorunda kalıyoruz. Lütfen 
söyleyin TEK yetkilileri bu işi 
bizim üzerimizden alsınlar. 
Biz zaten gidin bizi vilayete 
ve TEK'e şikayet edin diye 
buradan çıkarıyoruz» diyor. 

Bu görüşleri ilettiğimiz 
TEK muhasebe müdürü 
«Biz o bankayla protokol 
imzaladık. Bu makbuzların 
tahsilinin bankaya nasıl bir 
yük getireceğini anlattık. 
Şimdi vatandaşların son 
günleri beklemesi nedeniyle 
bir sıkışıklık doğunca şikayet 
ediyor. Bizim orada TEK olarak 
bir şube açma durumumuz 
var. Ancak şu anda yeterli 
elemanımız yok. Önümüzdeki 
aylarda yeni eleman alınınca, 
şubeyi açacağız. Vatandaşlarda 
bu sıkıntıdan kurtulacak» dedi.

Vatandaş ne yapsın?..
Elektrik paralarını yatırmak için banka önlerinde saatlerce sıra bekleniyor. Banka 

sorumluları: “Gidin bizi vilayete şikayet edin’’ diye vatandaşları adeta kovuyor.

Hafta törenlerle kutlanmaya başlarken, 
Gençlik Yılı nedeni ile kutlamaların daha 
canlı ve coşkulu olacağı belirtiliyor. İl 
Halk Kütüphanesinde Turizm Haftası el 
işleri sergisi ile açıldı. Turizme katkıda 
bulunan Turizm Derneği, İzci Kurulu 
Başkanı ve Ticaret ve Sanayi Odası 
temsilcilerine şilt verildi. 

Daire Müdürleri ve ilgililerin katıldığı 
törenin açılış konuşmasında Vali, «Son 
günlerde önemi artan ve gelişen hizmet 
sektörü turizmden gelir sağlayabilmek 
için alt yapıyı iyi yapmak, ulaşım 
sistemini geliştirmek, döviz kurlarını 
gerçekçi ayarlamak zorundayız» dedi. 

Turizm Müdürü ise «250 Höyük, Hitit 

ve Roma eserleri ve kalelerde ilimizin 
zengin tarihi özelliklerini görebiliriz» 
dedi. 

Hafta nedeni ile şehrin çeşitli yerlerinde 
halk oyunları gösterileri, otellerde yüzde 
10 indirim yapılacağı söylendi. Bacasız 
endüstri, turizm için şehrimizde 7 
lokanta ve 5 otelin hizmet verdiği ifade 
edildi.

El İşleri sergisinde bakır ibrik, tepsi, 
mangal, oda takımları, kilim, makrame, 
batik, sırma, Antep işi, nakışlar, çiçek, 
tuvalet aynası gibi antika eserler 
sergilendi. Sergi, Ticaret ve Sanayi Odası 
ile Halk Eğitimin ortak çalışması ile 
oluşturuldu.

Bacasız endüstri Turizm Haftası başladı

Hafta dolayısıyla otellerde 
yüzde on indirim yapılacak

Bacasız Endüstri çalışmaya başladı. Turizm Haftası dolayısıyla 
Gaziantep'teki tüm oteller bir hafta süreyle yüzde on indirim yapacak. 

Çamların baş belası çam kese 
kurtları şiddetli geçen kış nedeniyle 
kendiliklerinden yok oldu. Geçen 
yıllarda bir çok masraf yapılarak ilaçlı 
ve ilaçsız mücadeleler yapılarak çam 
kese kurtlarının imhası için çalışılmıştı. 
Özellikle Asri Mezarlıkta yapılan 
ciddi çalışmalar sonunda çam kese 
kurtlarının ancak dörtte biri imha 

edilebilmişti. Diğerleri de uçarak diğer 
çam ormanlarına gitmişti. Dadandıkları 
çamların filizlerini yiyerek büyüyen ve 
ağaçların kurumasına sebebiyet veren 
çam kesen kurtları büyük bir sorun 
yaratıyordu. Kışın çok şiddetli geçmesi 
bu afeti kendiliğinden ortadan kaldırdı. 
Boşuna ilaç parası ve işçilik ücreti 
ödenmekten kurtulundu.

İlaçlı ve ilaçsız mücadele sonuç vermiyordu

Şiddetli kış çam kese kurtlarını tamamen yok etti

Köy muhtarı hastalığın yaygın olduğunu, Sağlık 
Müdürlüğü yetkilileri ise mevzii olduğunu söylüyor. 
Sağlık ekipleri iki haftadır köyde çalışma yapıyor.

Küçük Kızılhisar köyünde uyuz hastalığının 
yaygın olduğu bildiriliyor. Köylülerin kaşınmaktan 
iş yapamadıkları, vücutlarının her tarafının 
kaşınmaktan kana bulandığı bildirildi. 

Arkadaşımızla görüşen Küçük Kızılhisar 
köyü muhtarı köylerinde salgın halinde uyuz 
bulunduğunu, kaşınmaktan çalışamadıklarını, 
durumu Sağlık Müdürlüğü yetkililerine ilettiklerini 
söyledi.

Konuyla ilgili olarak görüştüğümüz Sağlık 
Müdürü Dr. Uğur Gören Genç ise Küçük Kızılhisar 
köyünden böyle bir ihbarın alındığını, hastalığın 
yaygın olmadığını ve çalışmaların devam ettiğini 
söyledi.

Sağlık Müdürlüğü elemanları iki haftadan beri 
Küçük Kızılhisar köyüne aralıklı olarak giderek 
uyuz hastalığına yakalanan köylü yurttaşları tedavi 
ediyorlar. İlgililer hastalıklı köylü yurttaşların da 
mücadele etmesi gerektiğini, bunun ilk şartının 
da temizlik olduğunu söylediler. Yetkililer uyuz 
hastalığının mevzii, birkaç kişide. görüldüğünü 
belirtirken köy muhtarı yaygın olduğunu, en başta 
kendisinin yakalanmış olduğunu söyledi.

Küçük Kızılhisar köyünde 
uyuz hastalığı görüldü

Zorlu ve çok soğuk 
geçen bir kıştan sonra son 
günlerde havalar iyice ısındı. 
Havaların ısınmasıyla birlikte 
Gaziantepliler fırsattan istifade 
ederek piknik yapmak için 

açık havaya, Kavaklık, Dülük 
ve Burç yolu gibi bölgelere 
koşmaya başladı. Günün en 
yüksek sıcaklığı 26 derece, 
gecenin en düşük ısısı ise 13 
derece civarında oldu. 

Havalar iyice ısındı 

Türkiye yasaklar ülkesiydi 
Erdoğan, Avrupa Birliği sürecinde yasalarda 

ve anayasada din düşünce ve fikir özgürlüğü 
konusunda yapılan iyileşmelerle Türkiye'nin 
imajına olumlu katkı yaptıklarını söyledi. 

Öğrenci affının altında türban 
meselesi olmadığını savundu 

"Türkiye yasaklar ülkesiydi, düşünce, ifade ve 
insan haklan konusundaki yasaklan kaldırdık" 
diyen Erdoğan öğrenci affına ilişkin eleştirilere 
de sert yanıt verdi. Öğrenci affının altında 
başka nedenler aranmasını kötü niyet olarak 
değerlendiren Erdoğan sözlerine şöyle devam 
etti: "Bunun adı öğrenci affı başka bir şey 
değil, başkada bir niyet aranmamalı. Bir ağacı 
katledeceğiz diye ormanı kaybetmeyelim. 
Yaşamadıkları halde yaşamadıklarını konuşanlar 
bu işin istismarını yapanlardır. Bunun bedelini 
ülke geçmişte ağır ödedi. Artık bedel ödetmek 
istemiyoruz. Toplumsal mutabakat gerektiren 
ya da yüksek toplumsal mutabakatın sağlandığı 
adımların atılması gerekir. Öğrenci affına 
farklı anlamlara çekenler art niyetlidir, kötü 
niyetlidir, çirkin niyetlidir. 12 Eylül'den sonra 10 
defa öğrenci affı yapıldı. O zamana kadar niye 
konuşmadılar, o zaman niye ayağa kalkmadılar. 
O zaman konuşmayanlar şimdi niye konuşmaya 
başladı? Onlar istediğini söylesin, ben onları 
dinlemiyorum. 

Erdoğan, simit ve çaya ayırdığı 
zamanı Zeugma'ya ayırmadı 

Erdoğan, AKP Kongresi'ne kalabalık bir grup 
olarak gelen Nizip İlçe Teşkilatı'nın "Başbakan 
sizi Nizip'e bekliyoruz", "Zeugma ne olacak?" 
şeklindeki pankartlarına ise "Zeugma şimdi 
sahiplerini bulur ve en kısa zamanda da çözüme 
kavuşur" yanıtını vermekle yetindi.

Göreve gelmeden önce yoksulluk, yolsuzluk 

ve yasakların önünü alma sözü verdiklerini, 
hükümetleri süresince üçüyle de ilgili çalışmalar 
yaptıklarını yineleyen Erdoğan, kendilerinden 
önce 24 bankaya el konularak TMSF'ye 
devredildiğini hatırlatırken, artık önüne gelenin 
banka kurma hesabına girmediğini söyledi. 
"Minareyi çalan kılıfını hazırlamış. TMSF 
ne yapsın?" diyen Erdoğan, "TMSF elinden 
geleni yapıyor. Tavuğuna, kazığına, çanağına, 
tabağına, bilmem nesine varıncaya kadar girmiş 
vaziyetteler. Ne bulursa onu alabiliyor. Belki 
tümünü tahsil edemedi, buna rağmen yapılması 
gerekeni sonuna kadar yapacak. Yolsuzlukların 
içine karışmış olanların hepsiyle de TMSF 
anlaşmalarını ve hesaplaşmasını yapıyor. Ana 
parası ve faiziyle, TMSF'nin Hazine'den çektiği 
para neredeyse 100 katrilyon liraydı" şeklinde 
açıklama yaptı. 

Bugün buraya koyduklarımız 
10 yıl sonra aynı mı kalacak? 

Geceli gündüzlü koşturduklarını, yolsuzlukla 
mücadele ettiklerini söyleyen Erdoğan, 
yoksullukla da mücadele edeceklerini belirtirken. 
"Yoksullukla da yolsuzlukla mücadele ettiğimiz 
gibi aynı şekilde mücadele edeceğiz. Bizim 
fiillerimizin ulaştığı yere onların hayalleri 
ulaşamaz. Geceli gündüzlü çalışıyoruz. Bunu 
siz atadınız' denilebilir. Bizim de atadıklarımız 
içerisinde makama geldikten sonra makamın 
şımarttıkları olabilir. Söyler misiniz bana 
bugün buraya koyduğunuz 10 sene sonra aynı 
kalacak mı? Koltuğun, makamın, şımarttıkları 
değiştirdikleri olabilir. Önemli olan o yanlışın 
yapıldığı anda müdahil olacak siyasi iradeyi 
ortaya koymaktır" dedi.

45 Metrekarelik ev için 24 yıl 
ayda 100 milyon ödeyecekler 

Toplu Konut İdaresi'nin yoksullar için 45-

50 metrekarelik evler yapacağını, bu evlerin 
peşinatsız 24 yıl taksitle ayda 100 YTL'ye 
yoksullara satılacağını açıklayan Erdoğan, "Şimdi 
diyeceksiniz ki yoksullar ayda 100 YTL'yi de 
ödeyemez. İşte o zaman da kaymakamlıkların 
sosyal yardımlaşma fonu devreye girecek" dedi. 
Yoksulların kaymakamlıklardan alacağı yardımlar 
konusunda kayırma yapılmaması gerektiğini 
özellikle AKP İl, ilçe ve kadın kollarından 
isteyen Erdoğan, "Buradan il, ilçe ve gençlik 
kollarına sesleniyorum, 'bu bizdendir, bu bizden 
değildir anlayışıyla sakın ha hareket etmeyin. 
'Bu bizdendir, bu bizden değildir anlayışı ile 
hareket etmeye kimsenin hakkı yoktur. Bu bizim 
adaletimizin gereğidir" diye konuştu. 

Alınacak 48 bin devlet 
memurunun 20 bini öğretmen 

Kamil Ocak Kapalı Spor Salonu'nda 
gerçekleşen AKP Kadın Kolları Kongresi'nin 
ardından Maarif Kavşağı'nın açılışını yapmak 
üzere Atatürk Anıtı, çevresinde düzenlenen 
konser alanına gelen Erdoğan, buradaki amaçsız 
topluluğa da kongredeki konuşmalarının aynısını 
tekrarladı. Devletin yapması gereken okulların 
devlete ödenecek vergiden düşerek işadamları 
tarafından yaptırıldığını, bu anlayışla derslik 
açığının giderilmesinin amaçlandığını ifade 
eden Erdoğan, "Herkes devlet memuru olmak 
istiyor. Çünkü devlet memuru olunca yan gelip 
yatmak istiyor. O zaman geçti. Taşı sıksa suyunu 
çıkaracak insanlar bile devlet memurluğu istiyor. 
Özel sektöre gidin, nitelikleriniz varsa, her yerde 
iş bulursunuz. Devlet, kendisi için gerekli olan 
kadroyu alıyor. Bakın 48 bin kamu personeli 
alınacak bunun 20 bini öğretmen kadrosu. 
Öğretmen atamaları da ikili görüşmelerle 
olmuyor. Merkezi sınavlarla öğretmen alınıyor" 
şeklinde açıklama yaptı.

Gaziantep ve Gazianteplilere sorunları ve beklentileriyle ilgili hiçbir mesaj vermedi... 

Başbakan, çayla simit hesabı yaptı 
Türkiye'nin değişim ve dönüşüm süreci yaşadığını söyleyen Başbakan R. Tayyip Erdoğan, AKP Kadın 

Kolları Kongresi'nde ve Maarif Kavşağı açılışında konuşmasının büyük bölümünü çayla simit hesabına ayırdı. 
Erdoğan, geçmiş yıllarda çalışanın çayla simidi kaça aldığını, şimdi kaça alabildiğini açıklayıp, çay ve simitle 
beslenenlerin 350 milyon liradan 80 milyon lira artırabilecek hale geldiği görüşünü savundu. Erdoğan'ın 
çayla simit fiyatlarına semtler arasındaki farkı da ekleyerek ciddi anlamda kafa yorması, ancak bu hesaplara 
elektrik, su, telefon faturaları ve kira ücretlerini eklemeden insan yaşamını çayla simitten ibaret görmesi ve 
çayla simit parasını bulanların kendini mutlu saymasını istemesi dinleyenleri gelenleri şaşkına çevirdi. 

Bu stratejik önemine rağmen Gaziantep'in 
teşvik tedbirleri içerisine alınmaması ve 
etrafındaki illerle güney komşumuz Suriye/
Halep'in ortasında tek teşviksiz il olmasının 
önemli bir handikap oluşturduğuna dikkat 
çekilirken, "Yatırımcılarımız Gaziantep'te 
yatırım yapma talebini geri çekmekte ve 
büyük oranda Suriye/Halep'e kaçmaktadır. 
Bu şekilde Gaziantep'in rekabet gücü 
elinden alınmaktadır. Teşviklerin 
Gaziantep'e verilmemesi durumunda 
ilimiz yatırımcılarına telafi edici bir takım 
imkânların sunulması gerekmektedir. 
Örneğin enerji teşviki verilmesi, kurulacak 
enerji tesislerinin tüketim ihtiyaçlarının 
(Doğalgaz, Fuel-oil) fiyatlarında özel 
indirimler uygulanması gibi tedbirler 
girişimcilerimizi cezbedici önlemler 
olacaktır" denildi. 

500'ü aşkın firmada 65 bin 
kişi istihdam ediliyor 

2004 yılında 1,5 milyar dolarlık direkt 
ihracat gerçekleştiren Gaziantepli 
işadamlarının uluslararası pazarlar ve 
yurt içindeki haksız rekabete karşı ayakta 
kalabilmeleri için işletmelere enerji desteği 
verilmesi gerektiğinin altı çizilen raporunda, 
"Mevcut Organize Sanayi Bölgelerinde 

şu anda 500'ü aşkın firmada 65 bin kişi 
istihdam edilmektedir. Bu istihdamın devam 
etmesi için sanayicilerimizin desteklenmeleri 
şarttır. Gaziantep Organize Sanayi 
Bölgesi'nin yapılmakta olan Dördüncü 
Bölgesi'nde bugüne kadar girişimcilerimiz 
altyapı yatırımları için 65 Milyon YTL'lik 
katkı payı sağlamışlardır. Ancak bu bölgenin 
bir an önce realize edilebilmesi için 85 
Milyon YTL'lik bir tutarın uzun vadeli 
faizsiz kredi olarak Sanayi Bakanlığı'ndan 
temin edilmesi gerekmektedir" şeklinde 
açıklama yapıldı.

Hayvancılığın yeniden 
canlandırılması gerek 

Gaziantep ve bölgesi için çok önemli 
olan, ancak son yıllarda ölmeye yüz tutmuş 
hayvancılık sektörünü canlandırma, 
AB standartlarında üretim ve ihracat 
yapılmasını hedefleyen bir projedir. Et ve süt 
ürünleri üretimi için gerekli tüm tesislerin 
bulunacağı bölgenin kuruluş işlemlerinin 
tamamlandığı kaydedilerek, "Bölgenin, DPT 
tarafından Yatırım Programına alınarak 
her türlü yatırım destesi verilmesi, ölme 
noktasına gelen Bölgemiz hayvancılığının 
yeniden canlandırılması ve yeni istihdam 
sahaları açılması için şarttır" denildi.

GTO rapor verdi 

"Yatırımcı Suriye'ye kaçıyor" 
GTO yönetimi tarafından Gaziantep'in çözüm bekleyen 

sorunları konusunda Başbakan Recep Tayyip Erdoğan'a bir rapor 
sunuldu. Raporda, Gaziantep'in ülkemizin sanayileşmesinde 
ve bölgemizde istihdam yaratıcı, girişimci insan yetiştirilmesi 
bağamında önemli bir misyonu olduğu vurgulanarak, Suriye ve 
diğer Ortadoğu ülkelerine olan coğrafi ve kültürel yakınlığının 
da Gaziantep'in bir diğer avantajı olduğu vurgulandı.

Büyükşehir Belediye Başkanı Asım 
Güzelbey, kentin içme suyu ihtiyacını 
karşılamak için yürütülen Mizmilli 
İçme suyu Projesi'ni yıl sonuna kadar 
bitireceklerini söyledi.

Güzelbey, yaptığı açıklamada, 100 milyon 
Yeni Türk Lirası (100 trilyon lira) dolayında 
harcama yapıldıktan sonra kaderine terk 
edilen projeyi hayata geçirmek için yoğun 
çaba sarf ettiklerini söyledi. 

Mizmilli içme suyu projesi 
yıl sonuna kadar bitirilecek 
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AHMAK BİLİMİ 

İtalya ile Türkiye arasındaki kültürel 
diplomasi için büyük önem taşıyan ve 
köklü bir bilimsel buluşma niteliğini 
taşıyan etkinlikte, tarihi mirasa katkı 
sunmak için Türk kurumlarıyla işbirliği 
içinde çalışan İtalyan ekipler ülkemizin 
batısından doğusuna önemli arkeolojik 
alanlarda gerçekleştirdikleri kazıları, keşif 
süreçlerini, buluntuları ve hedeflerini 
anlatacaklar. 

15.İtalyan Kültür Merkezi 
Arkeoloji Sempozyumu’nun İstanbul 
Üniversitesi’nde yapılacak akademik 
oturumları, herkesin ücretsiz olarak 
katılımına açık ve İtalyanca-Türkçe 
simultane tercümeyle gerçekleşecek.

İki ülke arasındaki kültürel diplomasi 
açısından büyük öneme sahip olan 
İtalyan Kültür Merkezi Arkeoloji 
Sempozyumu, 4 Ekim 2024 tarihinde 
Türkiye’de çalışmalarını sürdüren 
İtalyan arkeologları 15. kez ağırlamaya 

hazırlanıyor. İstanbul İtalyan Kültür 
Merkezi Müdürü Salvatore Schirmo’nun 
ve İtalya Büyükelçisi Giorgio 
Marrapodi’nin girişimleriyle, Ankara 
İtalyan Büyükelçiliği himayesinde 
düzenlenen sempozyum, bu yıl ilk 
kez İstanbul Üniversitesi işbirliğiyle, 
Türkiye Kültür Yolu Festivali kapsamında 
gerçekleşecek. Türk topraklarına 
dağılmış muazzam bir miras üzerinde 
Türk meslektaşlarıyla birlikte çalışan 
İtalyan arkeologlara, sahada yürütülen 
çalışmaların sonuçlarını karşılaştırma 
olanağı sağlayan etkinlik, İtalyan ve 
Türk iş birliğiyle yürütülen kazılar, 
araştırmalar ve incelemeler sayesinde 
Türkiye’nin zengin kültürel mirasını 
gözler önüne seriyor. Uluslararası bilim, 
akademi ve kültür dünyası tarafından 
geniş çapta tanınan bu köklü buluşma, 
iki ülkenin bilimsel iş birliğini daha da 
derinleştirmek ve arkeoloji alanındaki 

ortak çalışmaları sergilemek için eşsiz bir 
fırsat sunuyor.

“Antik Anadolu’da Betimlemeler ve 
Törenler: Mekânlar, Anıtlar, İmgeler” 
ana başlığıyla İstanbul Üniversitesi’nde 
gerçekleşecek 15. İtalyan Kültür Merkezi 
Arkeoloji Sempozyumu’nda, Arslantepe, 
Hierapolis, Karkamış, Kültepe, Uşaklı 
Höyük, Porsuk-Zeyve Höyük, Hattuşa, 
Tripolis ve Tokalı Kilisesi gibi önemli 
arkeolojik alanlarda faaliyet gösteren 
arkeologlar konuşmacı olarak yer alacak.

Siyasi, diplomatik ve akademik 
yetkililerin ve akademisyenlerin 
katılımıyla 3 Ekim akşamı Venedik 
Sarayı’nda özel bir açılış davetiyle 
başlayacak olan 15. İtalyan Kültür 
Merkezi Arkeoloji Sempozyumu’nun 
akademik oturumları ise 4 Ekim 
Cuma günü herkesin katılımına açık 
ve ücretsiz olarak İstanbul Üniversitesi 
Edebiyat Fakültesi Konsey Salonu’nda 

gerçekleşecek. Sabah 9.00’da başlayıp gün 
boyu sürecek oturumlarda konuşmacılar, 
çalışmalarının sonuçlarını ve alandaki en 
son keşifleri dinleyicilerle paylaşacaklar. 
Akademik oturumların, prehistorya ve 
protohistorya dönemlerine odaklanılacak 
ilk bölümünün moderatörlüğünü Prof. 
Dr. Gülsün Umurtak; klasik ve Bizans 
dönemlerine odaklanılacak ikinci 
bölümün moderatörlüğünü ise Doç. Dr. 
Müjde Peker üstlenecek. 4 Ekim Cuma 
günü gerçekleşecek oturma katılmak 
isteyenler, iicistanbul.esteri.it üzerinden 
etkinliğe kayıt yaptırabilirler.

Konuşmaların İtalyanca ve Türkçe 
simultane tercümeyle gerçekleştirileceği 
“Antik Anadolu'da Betimlemeler ve 
Törenler: Mekânlar, Anıtlar, İmgeler” 
başlıklı 15. İtalyan Kültür Merkezi 
Arkeoloji Sempozyumu’nda paylaşılan 
bulgular, önümüzdeki günlerde ayrıca 
kitap haline de getirilecek. Haber Merkezi

Prof. Nicolo Machetti 
Karkamış’ın önemini anlatacak

bianet, bir Oba Makarna çalışanına 
ulaştı. Patlamayı, çalışma şartlarını, 
iddiaları sordu. İş kaybı tehlikesi 
nedeniyle işçinin ismini gizli tutuyoruz:

"Bize de hiçbir açıklama yapılmadı hâlâ"
Patlama silolar da mı yaşandı yoksa 

başka bir yerde mi? Net bir bilginiz var 
mı?

Hayır. Ama silo patlaması değil. Biz 
dün fabrikaya uğradık, silo patlaması 
olmadığını söylüyorlar.

Kimse patlama olduğunu anlamamış 
ilk etapta. Herkes deprem olduğunu 
düşünmüş.

Havadan çekilen fotoğraflarda patlama 
siloların yanında yaşanmış gibi…

Siloların yanında değirmen bölümü var. 
Bize anlatılan da patlamanın buranın alt 
kısmında olduğu.

Orada ne vardı?
Silodan pres bölümüne yani makarna 

bölümüne giden helezonlar (sarmal 
taşıyıcı) var. İrmik ve unun gittiği alan var.

Helezon dediğiniz nedir?
Un ve irmiğin borular yardımıyla 

makarna bölümüne taşındığı alet.
Fabrikaya gittiğinizi söylediniz. Neden 

gittiğinizi sorabilir miyim? Çağırdılar mı?
Hayır çağırmadılar, patlamada hayatını 

kaybeden arkadaşımızın cenazesine 
gitmiştik. Oradan dönüşte uğramak 
istedik. Aynı bölümdeydik. Açıkçası 

patronu sorgulamak da istedik. Çünkü ne 
olduğunu merak ediyoruz. Bir yerde bir 
hatamı oldu öğrenmek istiyoruz. Bize de 
hiçbir açıklama yapılmadı hâlâ.

Sanırım hafta sonu, Pazar günü olması 
daha büyük bir felaketi önlemiş…

Evet, çünkü ben dahil herkes pazartesi 
sabahı mesaiye başlamış olacaktı.

Kaç kişi çalışıyordu?
Net bir bilgim yok ama 500’den fazla 

olduğunu söyleyebilirim.
"Her şey olması gerektiği gibiydi"
Ocak ayında aynı yerde yangın çıktığına 

yönelik bir iddia var…
Hayır aynı bölge değil. Değirmen 

kısmında çıkmıştı. O kısmı baştan 
yaptılar. Yanan kısmı açtıktan sonra bizi 
de gezdirip bilgi verdiler. Gittik gördük ne 
yaptıklarını. Hatta bir yangın durumunda 
otomatik olarak kapanacaktı hat.

Ayrıca yangın sonrası bir grup kuruldu. 
O grup tüm değirmen, paketleme ve pres 
bölümündeki tüm eksikleri tamamladı.

Açıkçası ben bir işçiyim. Patronun 
tarafını tutmuyorum ama haklarını 
da yiyemem. İhmal diyorlar. Tabii ki 
olabilir. Yapmak zorunda olduklarını 
yapmamış olabilirler ama son dönemde 
bir denetleme de oldu. Her şey olması 
gerektiği gibiydi.

Hendek’teki Büyük Çoşkunlar Havai 
Fişek Fabrikası patlamasında denetimlerin 

önceden haber verildiğini gördük. Benzer 
bir durum olabilir mi?

Bu denetim haber verildi mi bilmiyorum 
tabii ki ama uzun sürdü. Bir haftayı geçti, 
iki haftaya yakın sürdü. Denetmenler 
sürekli bir şeyler istediler, ne istedilerse 
yaptılar. ‘Burada kapı istiyoruz’ dediler, 
kapı yaptılar. ‘Burada havalandırma 
istiyoruz’ dediler, havalandırma yaptılar.

Yine bir iddiayı sormak istiyorum. İş 
sağlığı güvenliği uzmanlarının sık sık 
değiştiği, bu fabrikada çalışmak istemediği 
söyleniyor…

İş güvenliği kadrosu değişti ama bunun 
nedenini bilmiyorum. Ben iki yılı aşkın 
süredir orada çalışıyorum. Ancak ben 
girdiğimden beri sadece bir kere değişti.

Çalıştığınız süre zarfında iş güvenliğine 
ilişkin, işçilerin çalışma sağlığını tehlikeye 
atacak bir ihlal gördünüz mü?

O konuda sadece eleştirim şöyle 
olabilir. Mesela ‘Şu yapılması gerekiyor’ 
diyorduk, o süreç biraz uzun sürüyordu. 
Ama eninde sonunda yapılıyordu. Bu 
ay yapılmıyorsa üç ay sonra yapılıyordu. 
Ama eklemeliyim, eğer söylediğimiz şey 
üretimi etkileyecek bir şeyse o hemen 
yapılıyordu.

Eğitimleriniz veriliyor muydu?
Evet, evet veriliyordu. Ekipmanımız 

da tamdı. Kulaklık, gözlük, bone, maske, 
ayakkabı her şey mevcuttu.bianet

Son dönemde bir denetleme de 
oldu, her şey olması gerektiği gibiydi

Sizde benim gibi bir televizyon programında, 
fizik kanunlarına yapılan hataların sergilendiği bir 
programı, keyifle seyrettiğinizi düşünmekteyim. 
Kimi zaman konunun neticesine kahkahalarla 
gülersiniz, arada sırada da olayın neticesine 
üzülürsünüz. Programın adı AHMAK BİLİMİ. Bu 
programda fizik kaideleri ve matematiksel hesap 
yapılmamış işlerin sonucunda karşılaşılan kazalar 
ve neticelerini sergileyen bu programı, hayranlıkla 
izlerim. Ahmak Bilimi. 

Bir çok fizik kuralları vardır, üzerine oturduğunuz 
bir dalı keserseniz mutlaka düşersiniz. Bu bir 
kuraldır. Seneler önce Kocaeli Lunaparkta 2 gece 
bekçisi, dönen salıncaklara heves etmişler. Herkes 
çekildikten sonra gece şalteri çevirip, koşarak 
salıncaklara binmişler. Şalteri kapayacak kimse 
olmadığı için sabaha kadar salıncak dönmeye 
devam etmiş. Bu arada bekçilerden biri kilidi 
çözüp kendini boşluğa bırakıp hayatına son 
vermişti. Sabah parka gelen operatörler şalteri 
kapatmış, ancak salıncaktaki bekçinin de vefat 
ettiğini görmüşlerdi. Basit kural: Şalteri kapatacak 
kimse olmazsa, salıncak dönmeye devam eder. 

Bu basit bir gerçektir. 
Üç ayak bir sehpanın bir ayağını keserseniz, 

sehpanın ayakta durması mümkün değildir. Bunun 
gibi daha birçok fizik kuralı vardır, eğer dikkate 
almazsanız başınız her zaman belaya girer. 

Bir ipin kopma kritik çektirme ağırlığı vardır. O 
ağırlığı aşarsanız, ip mutlaka kopar. 

Bir de merkezkaç gücü vardır, sürtünme ile 
merkezkaç gücü belirli bir dönme hızına dayanır, 
eğer hızı artırırsanız, merkez kaç gücü sürtünme 
gücünü yener ve savrulur. Bu gerçekten kaçmak 
mümkün değildir. Bunların hepsi bir ahmak bilimi 
içinde mütalaa edilir. 

Bu programda paten binen, kay kay binen 
çocukların yaptıkları hatalardan dolayı düşüp kaza 
geçirmeleri kaçınılmaz olduğunu seyretmek, hem 
güldürücüdür hem de düşündürücüdür. 

Bir araç içinde yük olmadan frene basıldığında 
hızına göre bir mesafede durur, eğer aracın içine 
bir miktar yük koyarsanız, aynı hızda durma 
mesafesi artar. Bu kural hiç değişmez. 

Bir başka kural da bir cismin hacmi kadar 
taşırdığı su, kendinden ağırsa cisim yüzer, eğer 
taşırdığı su kendinden hafifse o cisim mutlaka suda 
batar. Bunun aksi mümkün değildir. Aksini iddia 
etmek ahmak bilimini yok saymaktır. 

Hatta çocukken ilk bisiklete binerken söylenen ve 
dikkat edilmesi gereken bir kaide vardı: Vücudun 
ağırlık merkezine dikkat et. Bu merkez normalden 
daha fazla açıda yatarsa, bisikletten mutlaka 
düşersiniz. 

Bazı spor dallarında, bilhassa jimnastikte, ağırlık 
merkezinin iyi dengelenmesi gerekir. Denge 
barı, paralel, kulplu beygir ve halka, sporcunun 
ağırlık merkezini çok iyi kullanması gereken spor 
dallarından bir kaçıdır. Denge barında yürüyüp 
hareket ederken, hatta takla atarken ağırlık 
merkezinizi çok iyi kullanmanız gerekmektedir. 
Yoksa denge barının üstüne bütün ağırlığınızla 
düşmeniz veya barı tutturamadığınızda yere 
düşmeniz kaçınılmazdır. 

Ahmak bilimi insana doğru düşünmeyi de 
öğretir. 

Fizik kurallarını önemsememeniz sizi hatalar 
zincirine bağlar, bunlardan kurtulmanız hemen 
hemen imkansızdır. 

Türkiye’de siyaset anlayışının özünde, ülke 
menfaatlerinin yerine, kişisel menfaatlerin öne 
çıktığı bir arena olduğunu düşünmekteyim. Ancak 
yol arkadaşlarınızı iyi seçmeniz gerekir. Ataların 
söylediği sözlerin bazılarını iyi okumamız gerekir. 
Bir örnek alalım: ‘Dostu Karga Olanın Gagası 
Pislikten Kurtulmaz,’ ne kadar veciz bir söz. 
Genelde kargalar sabahın köründe at ve eşeklerin 
dışkılarını eşeleyip içinde yenebilecek darı ararlar. 

İşbirliğinde seçilecek ortağın özelliklerini ele alan 
bir başka söz, daha değişik bir hayvanı ele alır, 
konu atlarla ilgili değil, itlerle ilgilidir. ‘İtle Yatan 
Bitle Kalkar,’ Yola çıkacağınız yol arkadaşınızı iyi 
seçmeniz size kazanç getirir. Dostunuz karga gibi 
ise gaganız pislikten kurtulmaz. 

İktidarın yol arkadaşı, Türkiye de 85 milyon 
insanın yüzüne bakan kameranın ekranına 
‘AHMAKA ANLATIR GİBİ SÖLÜYORUM, 
İTİRAZIMIZ ANAYASANIN 4 ncü MADDESİNE’.  

Bu iktidar ortağı kendilerini, topluma tanrının 
partisi olarak göstermekteler. HÜDA PAR. Hüda, 
lügat manası Tanrı demek. PEY-PAR olsanız bir 
şey ifade edemezsiniz. Bir türlü anlamıyorsunuz. 
Türkiye’de yaşayan insanlara Türk denir. Dili de 
Türkçedir. Bayrağı, Anayasada belirtilen şekildedir. 
Yazılı bir de Anayasaları bulunmaktadır. İlk Dört 
Maddesini burada yazmak istemiyorum. Gelin 5 
inci maddesine bakalım. 

‘Madde 5: Devletin Temel amaç ve görevleri, 
Türk milletinin bağımsızlığını ve bütünlüğünü 
, ülkenin bölünmezliğini, Cumhuriyeti ve 
Demokrasiyi korumak, kişilerin ve toplumun refahı 
, huzur ve mutluluğunu sağlamak:   Kişinin temel 
hak ve Hürriyetlerini , sosyal Hukuk Devleti ve 
adalet ilkeleriyle bağdaşmayacak surette sınırlayan 
siyasal, ekonomik ve sosyal engelleri kaldırmaya, 
insanın maddi ve manevi varlığının gelişmesi için 
gerekli şartları hazırlamaya çalışmaktır.’ 

Bu madde ise ilk üç maddeyi özetleyen bir madde. 
Bu nedenle bu maddenin de değişmesi imkansız 
olduğuna inanmaktayım.

Türk halkının dört elle sarıldığı Anayasamızı 
anlamayan Ahmakların ülkemizde var 
olmasını hayretle seyrederken, bu adamlara 
meri Anayasamızı tekrar tekrar okumalarını , 
anlamazlarsa bir kere daha okumalarını tavsiye 
etmek gerek.  Hatta iktidar ortağı olan diğer 
siyasilerin de eğer bu Anayasamızı bunca sene 
anlamamışlarsa, iyi bir Türkçe öğretmeninden ders 
almalarını tavsiye etmek gerek diye bir sözüm geldi 
söyledim hem nalına hem mıhına.

Eczacı sayısı 50 bin civarında
Ülke genelindeki eczacılık 

fakültelerinin gözden geçirilmesi 
gerektiğini fazla olanlarının 
kapatılmasını isteyen Başkan Demirci, 
kontenjanların düşürülmesinin 
önemli olduğunun altını çizdi. 
‘’Türkiye planlama konusunda 
yanlışlıklar yaptı. Sağlık Bakanlığı 
tarafından 2011 yılında yayınlanan 
strateji raporuna göre 2023 yılında 
ülkenin 32 bin eczacıya ihtiyacı 
var. Ama gelinen noktada eczacı 
sayısının 50 bin civarında olduğunu 
görüyoruz. Bu da yıllar önce yapılan 
planlamada bile yüzde 100 bir 
sapmanın olduğunu gösteriyor. Yani bu 
doğru bir planlamanın ve stratejinin 
yapılmadığını ortaya koyuyor’’ 
açıklamasını yaptı. 

Ülkenin ihtiyacına göre 
insan gücü yetiştirilmeli

Demirci, üniversiteli diplomalı işsizlik 
ordusu oluştuğunu kaydederken, 
‘’Binlerce üniversiteli işsiz ordusunun 
oluşmasının temel nedeni doğru 
stratejilerin oluşturulmaması ve gerekli 
işbirliklerinin yapılmaması. Eğitimde 
doğru politikaların hayata geçirilmesi 
gerekiyor. Ülkenin ihtiyacına göre 
insan gücü yetiştirilmeli. Gençlerin 
ihtiyaçlar doğrultusunda bölümlere 
yönlendirilmesi gerekiyor’’ şeklinde 
konuştu. Haber Merkezi 

Halkın cebinden ilaca 
ayrılan para artıyor

Antep’te 30 gündür fabrika önünde 
direnişte olan Akcanlar Tekstil işçileri ve 
Manisa Soma’daki Fernas Madencilik’te 
çalışırken işten çıkarıldıkları için 22 
gündür eylemde olan işçiler, Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanlığı önünde protesto 
düzenledi.

Evrensel’in haberine göre, Birleşik 
Tekstil Dokuma ve Deri İşçileri Sendikası 
(BİRTEK-SEN) ve Bağımsız Maden İşçileri 
Sendikası’nda (Bağımsız Maden İş) örgütlü 
işçilere EMEP Antep Milletvekili Sevda 
Karaca, EMEP Ankara İl Örgütü, KESK ve 
KESK’e bağlı sendikaların MYK yöneticileri 
ve üyeleri destek verdi.

“Akcanlar işçisi hakkınız alacak! Direne 
direne kazanacağız” ve “Patron vekil 
Anayasa’yı ayaklar altına alıyorsa bize 
kim eşit yurttaşlık yalanını satabilir?” 
pankartlarının açıldığı eylemde işçiler, 
baretlerini yere vurarak, “Kurtuluş yok 
tek başına ya hep beraber ya hiçbirimiz” 
sloganları attı.

“Akcan Tekstil işçileri insanca 
çalışmak istedikleri için atıldı”

BİRTEK-SEN Genel Başkanı Mehmet 
Türkmen ise “Çalışma Bakanlığı ve bu 
ülkenin ilgili bütün yetkilileri patronlarla 
suç ortaklığı yaptığı için buradayız. Ya 
görevlerini yapsınlar ya da o Çalışma 
Bakanlığının tabelasını ‘Patronları ve 
Onların Suç İşleme Özgürlüğünü Koruma 
Bakanlığı’ yapsınlar” dedi.

Akcanlar Tekstil işçilerinin 31 gündür 
direnişte olduğunu belirten Türkmen, 
sözlerini şöyle sürdürdü: “Akcanlar 
Tekstil’in patronu 7’li sistem denilen yani 
işçilerinin pazar tatillerini gasp eden bir 
sistemi dayatmasına itiraz ettikleri için 

toplu halde işten attılar. Akcanlar Tekstil 
işçileri daha 4.aydan itibaren vergi dilimine 
giriyorlar. Bu ülkenin zenginleri kadar 
vergi ödüyorlar. Bu vergi kesintilerinden 
dolayı ücretleri açlık sınırının dahi altına 
düşüyor. İyileştirme istedikleri için işten 
atıldılar. Akcanlar Tekstil işçileri patrona 
ait olan Grand Otel ve Divan Otel’den 
gelen bayat, artık, çöpe atılmak üzere olan 
yemekleri yemeğe zorlandıkları itiraz 
ettiler. İnsanca koşullarda çalışmak, insan 
gibi yemek yemek istedikleri için işten 
atıldılar.”

Sendikal örgütlenmeye, işçi ve 
emekçilerin hak arama özgürlüğüne sahip 
çıkmaya devam edeceklerini vurgulayan 
Türkmen, “hukuksuzluğa karşı işçilerin 
sesini büyütme çağrısı” yaptı.

“Patronların iktidarının işçilere 
vadettiği tek şey açlık” 

EMEP Antep Milletvekili Sevda Karaca 
ise “Çalışma Bakanlığı’nın işçilerin sesini 
duymamak için açtığı mesafe her gün daha 
da artıyor” dedi.

“Fernas’ta, Polonez’de, Akcanlar’da 
OBA Makarna’da gördüğümüz sermaye 
terörünün ta kendisi” diye devam 
eden Karaca, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Patronların iktidarının işçilere vadettiği 
tek şey açlık, sefalet, ölüm, iş cinayeti, 
örgütlenme hakkının gasbı, sendika 
düşmanlığı, çocuklarının ve kendilerinin 
geleceksizliği. Bakanlıkla işçiler arasındaki 
mesafe bu. Bugün Meclis’e giderek seslerini 
duyurmak isteyen işçilere daha şimdiden 
‘Hayır, gidemezsiniz çünkü yasak’ diyorlar. 
Eğer işçilere kapalıysa, sadece patronlara ve 
çıkarlarına açıksa Meclis, batsın bu Meclis.” 
bianet

“Kurtuluş yok tek başına ya hep beraber ya hiçbirimiz”

Üsküdar Üniversitesi Sağlık Bilimleri 
Fakültesi Dekan Yardımcısı, İş Sağlığı ve 
Güvenliği Uzmanı Dr. Öğr. Üyesi Nuri 
Bingöl, Sağlık Bilimleri Fakültesi İş Sağlığı 
ve Güvenliği Bölüm Başkanı Dr. Öğr. Üyesi 
Rüştü Uçan ile Sağlık Bilimleri Fakültesi 
İş Sağlığı ve Güvenliği Bölümü Öğretim 
Görevlisi Abdurrahman İnce, Sakarya'nın 
Hendek ilçesinde bir makarna fabrikasında 
meydana gelen, 1 kişinin hayatını 
kaybettiği, 6'sı ağır 30 kişinin yaralandığı 
patlamayı değerlendirdi.

Patlama nasıl oldu?
Üsküdar Üniversitesi Sağlık Bilimleri 

Fakültesi Dekan Yardımcısı, İş Sağlığı ve 
Güvenliği Uzmanı Dr. Öğr. Üyesi Nuri 
Bingöl, önce bir patlamanın olduğunu ve 
ardından yangın çıktığını dile getirerek, 
“Burada patlamanın sebebini öğrenmek 
önemli. Fabrikanın bir makarna fabrikası 
olması ve unlu gıdalarla çalışılması, bu 
durumu açıklamaya yardımcı olabilir. Un, 

ince granül halinde havada asılı kalabilen 
bir madde olduğu için, bu durumu patlayıcı 
atmosfer ya da patlayıcı ortam patlaması 
olarak değerlendirebiliriz. Buna ‘Atex 
patlaması’ diyoruz. Toz patlamalarının 
özellikleri, genellikle önce küçük bir 
patlamayla başlar ve ardından ikinci, 
üçüncü patlamalarla büyük yıkıcı bir etki 
yaratırlar.” dedi.

Patlama sonrasında yangın çıktığını, 
çünkü unun hem patlayıcı bir ortam 
oluşturduğunu hem de yanıcı olduğunu 
kaydeden Dr. Öğr. Üyesi Nuri Bingöl, 
“Yangının, patlamanın etkisiyle çıktığı 
ve müdahale edildiği görülüyor. Bu tür 
patlamalar nadir görülür, yaklaşık 1 yıl 
önce Kocaeli Derince'deki bir siloda da 
benzer bir patlama olmuştu. Ukrayna'dan 
gelen bir gemide boşaltma sırasında bir 
ölüm yaşanmıştı. Nadir de olsa, bu tür 
patlamalarla karşılaşabiliyoruz.” diye 
konuştu.

Un, hem patlayıcı bir ortam 
yaratıyor hem de yanıcı bir madde 

Festivalin ilk gününde, Türk Yemek 
Tarihçisi ve Şef Vedat Başaran, "Türk 
Mutfağı'nın Geçmişten Geleceğe 
Yayılması" başlıklı workshopunu 
gerçekleştirdi. 

Ardından, Birleşik Krallık’tan gelen 
Humo London Group’un baş şefi 
Miller Prada, “Ex-Whiskey-Barrel, 50 
Year 'Marinated' French Oak” başlıklı 
programını sundu. İspanya’dan EV 
Gastro’nun sahibi Ernesto Ventós ise 
“Mediterranean Nomad Chef ” başlıklı 
workshopunu gerçekleştirdi. Ayrıca, 
yemek blogger’ı ve şef Özge Şahin, “Atıksız 
Mutfak” temasıyla çalışmalarını sergiledi. 
TV programcısı, akademisyen ve yazar 
Asuman Kerkez, “Milli Mücadele'de 
Yokluktan Varlığa Antep Mutfağı” 
üzerine bir sunum yaptı. TV programcısı 
ve şef Türev Uludağ ise workshopuyla 
ziyaretçilere yeteneklerini gösterdi.

Festivalde, gastronominin farklı 
yönlerinin işlendiği workshoplar 
düzenlendi. İtalya’dan İO Luigi 
Taglienti’nin sahibi ve şefi Luigi Taglienti, 
“Bir Anın Algısı” başlığıyla; şef Cüneyt 
Asan ve Harun Reşit Dönmez, “Kültür 

Mutfağı” başlığıyla; İspanya’dan EL 
POBLET’in baş şefi Luis Valls Rozalén, 
“Pirinç ve Bölgesel Çeşitliliği” başlığıyla; 
TV sunucusu ve yemek danışmanı 
Sedef İybar, “Vejetaryen 2 Pratik Tarif ” 
başlığıyla; İtalya’dan Paolo Griffa al Caffè 
Nazionale’nin sahibi ve şefi Paolo Griffa, 
“Aşçılık ve Sanat” başlığıyla workshoplar 
düzenledi.

Yoğun geçen workshop programlarında 
ayrıca, Almanya’dan Nagaya Restoranı’nın 
sahibi ve şefi Yoshizumi Nagaya, “Düşük 
Ateşte Pişirilmiş Sığır Eti Tartolet” 
başlığıyla; NG Group Gastronomi 
Direktörü Rafet İnce, “Vejetaryen 
Yeşil Humus” başlığıyla; EKS Mutfak 
Akademisi Kurucusu ve şefi Eyüp Kemal 
Sevinç, “Yerelden Globale” başlığıyla; 
Yunanistan’dan CTC Urban Gastronomy 
Baş Şefi Alexandros Tsiotinis, “Şık 
Yemek Artıklarıyla Yeniden Düşünme” 
başlığıyla ve Lefkoşa ile Gaziantep 
Kardeş Şehir İlişkilerinin 15. yıldönümü 
etkinlikleri çerçevesinde Tanya Kilitkayalı, 
“Hellim Peyniri ve Gaziantep Ürünleri 
Mutfak Atölyesi” başlığıyla hünerlerini 
sergileyerek mutfak sırlarını paylaştı.

Ünlü aşçıların workshopları büyük ilgi gördü

Eğitim ile firmaların sürdürülebilir 
uygulamalarla buluşmaları, çevresel, 
sosyal ve ekonomik açıdan rekabetçi 
bir işletme anlayışı ile faaliyetlerini 
sürdürmeleri, iklim kriziyle 
mücadele ve sürdürülebilir bir 
gelecek adına yürüttükleri projelere 
katkı sağlanması hedefleniyor.

Bu kapsamda; Gaziantep 
Ayakkabı Kümesi üyesi firmalara 
yönelik verilen “TS EN ISO 
14064-1 Sera Gazı Salınımlarının 
ve Uzaklaştırmalarının Kuruluş 

Seviyesinde Hesaplanması ve 
Raporlanması” eğitiminde, ISO 
14064  Belgelendirme Süreçleri, 
sera gazı emisyon sınırlamaları, sera 
gazı yönetiminde iyileştirmelere 
gidilmesi için belirlenecek 
yöntemler, raporlamanın nasıl 
yapıldığı, bu raporların hangi 
kriterlere göre düzenlendiği, sera 
gazı envanterinin doğrulanması 
ve onaylanması için gereken 
süreçler vb. konularla ilgili 
bilgilendirmelerde bulunuldu.

Ayakkabı Kümesi üyesi firmalara sera gazı eğitimi verildi


